
Acta de la sessió  del Consell  de Districte Marítim

Data: 2 de desembre de 2019
Número: 03/2019
Caràcter: Ordinari
Hora: 19:00 h
Lloc: Sala Reunions Tinença d’Alcaldia Grau

Hi assistixen:

Rafael Simó Sancho President

Vicente Guillamón Terrado Vocal (Regidor)

Esteban Ventura Mart Vocal (Regidor)

Sergio Mateu Jaime Juan Vocal (Representant Compromís)

M.ª Angeles Pérez Díaz Vocal (Representant VOX)

Lidón Ribera Soriano Vocal (Veïna)

Esther Giner Hidalgo Vocal (Veïna)

Marycarmen Ribera Soriano Vocal (Veïna Designada Alcaldia)

Matilde Ramos Alonso Vocal (Veina Designada Alcaldia)

José Carlos Mas Vocal (AA.VV. Meridiano)

Manuel Ferrara Portolés Vocal (AA.VV. Camí Fondo)

Manuel González Galván Vocal (AA.VV. Marjaleria)

Pablo Boters Agost Vocal (AA.VV. Plana Entrilles)

Vicent Bonachera Forner Vocal (AC Grup Scout)

Ana Raga Cases Vocal (AMPA CEIP el Pinar)

Roman Simó Gómez Secretari

No hi assitixen: Manuel Peña Sanz (Vocal - Representant PSPV), Rosana Montserrat Forés
(Vocal - Representant Unides Podem) i Juan Gallen Gallen (Vocal - Representant PP).

Excusen la seua assistència: Tonica Miralles Cumba (Vocal -  AC Unió Musical del  Grau),
Marisa Miralles Cumba (Vocal - AC Coral Polifònica Sant Pere) i Tica Palau Campos (Vocal -
AA.VV. El Faro)
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Orde del dia:

1.- Informació activitats urbanístiques celebrades en el districte.

2.- Dinamització Nadal: tallers infantils, «tardeos» i Cap d’Any.

3.- Precs i preguntes

En el Saló d’Actes de la Tinença d’Alcaldia del Grau de Castelló, sent les 19:00 h del
dia  dos de desembre de 2019, sota la presidència  del Ilm Senyor tinent d’alcalde,  Don
Rafael  Simó Sancho,  es  reuneixen els  senyors  i  senyores  dalt  esmentats  al  objecte  de
celebrar sessió ordinària del Consell de Districte Marítim, amb la meua assistència com
secretari delegat del districte per a donar fe de l’acte.

Comprovat el quòrum de assistència per la presidència es procedix a iniciar la
sessió. 

1.- INFORMACIÓ ACTIVITATS URBANÍSTIQUES CELEBRADES EN EL DISTRICTE.

En primer lloc el Sr president va fer saber als presents que la Plaça Josefina López
ja està acabada i que el divendres 6 de desembre la Associació  Aula Debat Dones del Grau
fa  un  xicotet  acte  allí  mateix  que  servirà  al  mateix  temps  de  inauguració  oficiosa  i
d’homenatge a Josefina.

A  continuació  va  informar  que  la  finalització  de  la  remodelació  del  Parc  la
Panderola estava prevista per a final de gener.

Tot seguit va continuar, anunciant que la recepció de l’obra del Camí la Plana seria
el pròxim dijous 12 de desembre.

També va informar de la instal·lació de 4 ressalts en el Carrer Juan d’Austria – tots
ells  en  passos  de  vianants  –  perquè  els  veïns  es  queixen  de  l’excessiva  velocitat  dels
vehicles, i la instal·lació de 10 faroles en els camins Pi Roget i Borrassa.

D’una altra banda, va dir que s’havia concedit declaració responsable d’obres a
l’empresa SIMETRIA – antic Grup LUBASA1 – per a que remodelara l’edifici situat en la zona
lúdica del port, front als Cines PortAzahar, ja que la dita empresa pensava ubicar allí la seua
seu. Va afegirir que confiava en que seria un estimul per a tots els negocis de la zona –
especialment els d’hostatgeria, ja que l’empresa conta amb mes de 200 – treballadors.

Per a finalitzar va anunciar  els presents de que dins de les inversions sostenibles–
aquelles que es financen en diners provinents de romanent de l’any anterior i que deuen
finalitzar-se dins de l’any que comencen –, de les quals hi han 10 aprovades de moment,
hi hauran 4 actuacions al districte: 

1. Reparació  perímetre  piscina  Parc  el  Pinar.  Cost:  30.000€.  Termini  d’Execució:  2
mesos.

2. Ampliació  xarxa  clavegueram  de  la  zona  de  Plana  Antrilles,  concretament  a
l’entrador La Marina. Cost: 30.000€.  Termini d’Execució: 6 setmanes.

3. Execució  estació  bombeig  en  Carrer  Ciutadella   i  instal·lació  de  clavegueram  i
posterior repavimentació Camí Vell de la Mar. Cost: 340.000€.

1 Luis Batalla SA
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4. Pavimentació de Camí Fileta  - el tram comprés entre el Camí Donació i el Camí Vell
del Serradal – incloent la col·locació d’una barana de fusta que separa el camí de la
séquia . Cost: 405.000€. Termini Execució: 2 mesos.

2.- DINAMITZACIÓ NADAL: TALLERS INFANTILS, «TARDEOS» I CAP D’ANY.

S’informa als presents dels programes detallats  la dinamització de Nadal al Grau
mitjançant l’entrega dels 3 fullets publicitaris que l’ajuntament a elaborat per a cadascuna
de les activitats ja mencionades: tallers infantils, «tardeos» i Cap d’Any. Va afegir que el Sr
secretari els ho faria arribar també per WhatsApp posteriorment.

Va afegir que els tallers infantils es feien amb la intenció de distraure als xiquets
en nadal, ja que no tenen escola, mentre que els «tardeos» buscaven la dinamització del
districte els caps de setmana i dies senyalats de nadal, a fí de que la gent no es tingués que
desplaçar a Castelló –  inclús que de Castelló baixaren al Grau - , i que es beneficien els
comerços d’hostatgeria del districte. 

Quant a la celebració de Cap d’Any, va comentar que es farà al pati de l’Escola
Sebastian Elcano dintre de la carpa ja habitual d’altres anys, amb l’objectiu com sempre de
fer  alguna  cosa  que  fora  debades  per  a  que  la  gent  puga  celebrar-ho  d’una  manera
econòmica i sense tenir que eixir del Grau – evitant que haver de conduir -.  

3.-  PRECS I PREGUNTES

El sr president va informar els presents que l’AAVV El Pinar s’ha dissolt.

Tot seguit va anunciar les dates de celebració de Carnestoltes 2020 que serà el 21,
22 i 23 de febrer.

També va dir que en poc temps es licitaria el quiosc de la Plaça Josefina López i
que el Sr secretari ho faria arribar als membres del consell  via mail.

El  Sr  Boters  va  preguntar  si  esta  previst  continuar  l’ampliació  de  la  xarxa  de
clavegueram en la zona de Plana Entrilles, concretament, en Carrerassa de Llau, que es el
camí que unís Plana Antrilles amb La Marina. 

Va contestar el Sr president que de moment no , que la actuació en La Marina es
fa perquè es una cosa «casi de justcia» ja que va quedar pendent d’uns pressupostos
participatius anteriors a 2015 en els que es va ficar clavegueram en Plana Antrilles en una
primera fase i la segona fase que era la instal·lació en La Marina va quedar pendent. Va
afegir  que  era  evident  que  hi  havia  que  resoldre  el  problema  de  evacuació  d’aigües
residuals  de la  Marjaleria,  ja siga amb clavegueram, ja  siga en sistemes alternatius de
sanejament  d’aigües  com  poden  ser  les  foses  sèptiques  o  la  instal·lació  de  mini-
depuradores, per això el que proposa l’ajuntament son els PMI2 que es el que preveu la
LOTUP3,  i  que evidentment els  veïns hauran d’assumir un cost al  igual  que en tots els
projectes d’urbanització.

El Sr. Boters va dir que la casa on viu ell esta situada en la Carrerassa de Llau, i que
té mes de 40 anys, sent una zona plagada de cases. Que en un principi el pla original era la
instal·lació del  clavegueram en Carrerassa de Llau – des de Fileta fins a La Marina – i
després instal·lar-lo en Plana Antrilles i ajuntar-lo amb el de Carrerassa de Llau.

2 Pla de Minimització d’Impactes
3 Llei d’Ordenació del Territori, Urbanisme i Paisatge
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Va contestar el Sr president que, efectivament això estava inclòs en el PEM4 per a
començar en  2008 amb un termini de 5 anys, es a dir, que tenia que haver-se completat
en 2013, fa ja  7 anys. Tot i això, el que es demostra es que el PEM no era real ni viable ja
que contemplava una inversió d’un munt de milions d’inversió en la xarxa  clavegueram
que no es va poder dur a terme i que actualment seria impossible per que no complís amb
la sostenibilitat ambiental.

El Sr. Boters va dir que era un tram de 100m amb un munt de vivendes, i que el
cost d’eixa obra econòmicament i mediambientalment era ínfim.

Va contestar el sr president que si l’obra es podia fer, en el moment que la zona es
desenvolupara  urbanísticament,  perquè  el  desenvolupament  urbanístic  encara  no  ha
tingut lloc, s’estudiarà.

El  Sr.  Ferrara  va  preguntar,  referent  a  l’actuació  en  Camí  Fileta,  quin  tipus  de
barana s’anava a ficar.

Contestà el sr president que es similar a una empara  - «quitamiedos» - però de
fusta, amb menor impacte mediambiental.

El Sr. Boters va aprofitar per felicitar a l’equip de govern per la remodelació del
Camí la Plana que, segons va dir, feia molta falta, i va preguntar si les tanques que han ficat
junt la séquia no s’oxidarien.

El Sr president va dir que complien una doble funció: estètica i funcional. Que si
ve la part estètica era provenia del diseny de l’arquitecte que va fer el projecte, eren d’un
material pensat per a llocs amb humitat, amb un tractament de galvanitzat. Tot i això, va
afegir, no hi ha res que dure per sempre i tots els materials tenen uns terminis de vigència i
necessiten un manteniment, però que en principi estava fet per a durar.

El Sr Boters va preguntar si no es ficarien fonts de tirple sortida en el Camí la Plana
– una dalt per a  persones, una al mig per a xiquets o persones amb discapacitat i una altra
baix per a gossos -.

El Sr president va contestar que les havien ficades de doble sortida, una dalt per a
persones i una al mig per a xiquets o persones amb discapacitat, perquè hi havia gent que
no li pareix be que hòmens i gossos beguen en la mateixa font encara que siga en diferents
sortides d’aigua.

El Sr Boters va contestar que això portar problemes si els propietaris dels animals
pujen als gossos a beure.

El Sr Secretari va suggerir que potser la solució seria instal·lar unes quantes fonts
només per a gossos.

El  Sr  president  va  dir  que  això  pareixia  una  forma  de  resoldre-ho  i  que  ho
estudiaria.

La Sra Pérez es va queixar de que en la zona del CSI5 del Carrer Sebastian Elcano
els coxes pugen a la vorera, circulant per ella i aparcant allí o en la gespa.

El  Sr  president  va dir  que es  miraria de ficar  algun tipus de  mobiliari  urbà –
segurament bol·lards – que ho impediren. 

El Sr. Ferrara va preguntar si els carrers que estaven en l’orde del dia de la Junta de
Districte eren del casc urbà del Grau o de la zona de Marjaleria.

4 Pla Especial de la Marjaleria
5 Centre Sanitari Integrat

4

C
ód

. V
al

id
ac

ió
n:

 A
F9

ZR
H

R
TW

LM
Q

64
5X

LA
F6

YD
EQ

9 
| V

er
ifi

ca
ci

ón
: h

ttp
s:

//s
ed

e.
ca

st
el

lo
.e

s/
 

D
oc

um
en

to
 fi

rm
ad

o 
el

ec
tró

ni
ca

m
en

te
 d

es
de

 la
 p

la
ta

fo
rm

a 
es

Pu
bl

ic
o 

G
es

tio
na

 | 
Pá

gi
na

 4
 d

e 
6 



El Sr president va contestar que eren els 5 – Onze de maig, Covile 1 y Covile 2,
Senillar i Pallars – de la zona de Marjaleria.

El Sr secretari va explicar que eren carrers el nom dels quals s’havia aprovat ja feia
anys però que, pel que fora, no s’havien oficialitzat en el Padró Municipal. Continuà dient
que hi havien més de 170 carrers en la mateixa situació en l’esmentada zona i  que la
intenció de l’equip de govern era anar donant-los caràcter oficial a tots, poc a poc, a fi de
acabar en el caos que hui per hui es la zona pel que fa al tema de direccions.

El Sr Ferrara va dir que li  pareixia que primer que tots eixos camins s’hi havia
d’haver oficialitzat el Camí Catalana que era un camí molt mes important.

El Sr Secretari va dir que la decisió no era del districte sinó del Negociat de Cultura
que era qui iniciava l’expedient. Que a la Junta només se li demanava que donara l’opinió
de si estimava convenient o no la nominació sol·licitada.

El Sr Ferrara va dir que deurien preguntar-li primer al districte.

El Sr president va contestar que ja ho havien suggerit però que, de moment, no ho
havien tingut en compte.

El  Sr  secretari  va  dir  que  en  la  seua  opinió,  era  per  un  tema  de  eficiència
bàsicament. Segurament quan van veure la quantitat de carrers que hi havia d’oficialitzar
van  començar  pels  mes  «senzills»  a  fi d’anar  avançant  mentre  treballen  en  els  mes
complicats.

El  Sr  Boters  va  dir  que  en  la  zona  de  Plana  Antrilles  s’havien  comes  molts
robatoris, i que si no hi havia possibilitat d’augmentar la dotació de patrulles de policia,
només quedaven dues solucions: fer patrulles veïnals o que l’ajuntament ficara càmeres
com ja han fet altres municipis com per exemple Paterna.

El Sr president va contestar que el tema de les càmeres era inviable, ja que ho
havien intentat per activa i per passiva i la llei no ho permet. Bàsicament, va continuar, era
un tema d’invasió en la intimitat i no tot el mon està conforme en que el graven quan va
pel carrer.

El Sr Guillamon li va donar la raó. Va dir que en tot cas es podrien ficar càmeres en
el camí que només enfocaren els vehícles.

El Sr president contestà que es molt complicat i que a mes quan instal·les càmeres
tens que dir per a que es poden utilitzar les imatges.

El Sr. Boters va dir que tot el que siga seguretat vial l’ajuntament pot al·legar que
ho utilitza també per a seguretat ciutadana.

El Sr president va dir que de cap manera. Que les càmeres de seguretat vial no es
podien utilitzar les imatges per altres finalitats.

El  Sr  secretari  va  fer  el  suggeriment de que,  ja que la  llei  no  permet que les
administracions públiques instal·len càmeres de vigilància, els veïns se les instal·len pel seu
compte en els seus domicilis.

El Sr Mas va dir que el problema era que no hi havia policies.

El Sr president va contestar que policies si hi havia, el que es clar es que mai haura
suficients. No pot haver-hi un en cada cantó. A mes, va afegir, en les ciutats mes grans on
tenen moltes càmeres com Madrid o Barcelona seguis havent robatoris. Les càmeres no
son una panacea.
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I  sent  les 20:00  h  de  la  data  indicada  en  l’encapçalament,  per  no  haver  mes
assumptes que tractar, el Sr president alça la sessió. De tot açò com a secretari done fe, i
per a que conste, faig la pressent acta que signe junt el Sr President de la Junta Municipal
de Districte.
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